
Slovenský zväz orientačných športov, Junácka 6, 832 80 Bratislava 
 

Zápis 
z konferencie SZOŠ dňa 29. 11. 2009 v Bratislave 

 

Prítomní: Podľa prezenčnej listiny, z pozvaných 25 zástupcov klubov sa zúčastnilo 14 delegátov, 1 
delegát z klubu s pridruženým členstvom + 4 členovia predsedníctva SZOŠ a 8 hostí. 

 
Program konferencie: 

 1) Otvorenie  
 2) Voľba - pracovného predsedníctva     
 - návrhovej komisie 
 - mandátovej komisie 
 - zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

 3) Prijatie nových kubov ako riadnych členov SZOŠ / vylúčenie  
 riadnych členov 

 4) Správa o činnosti SZOŠ od poslednej konferencie 
 5) Správy jednotlivých sekcií a komisií SZOŠ za r. 2009  
 6) Správa o hospodárení zväzu v roku 2009 
 7) Správa revíznej komisie 
 8) Diskusia I. 
 9) Hlavné úlohy SZOŠ na r. 2010  
 10) Diskusia II. 
 11) Návrh uznesenia 
 12) Záver 
 
1. Otvorenie 

Konferenciu otvoril a viedol člen predsedníctva D. Formanko.  
Na konferenciu bolo pozvaných 25 delegátov z riadne registrovaných klubov + 1 delegát z klubu 
s pridruženým členstvom + 4 členovia predsedníctva SZOŠ. 
Konferencie sa zúčastnili 13 delegáti klubov, jeden delegát klubu s pridruženým členstvom a 4 
členovia predsedníctva (viď prezenčná listina). Jeden člen predsedníctva si neuplatňoval mandát. 
Konferencia bola uznášaniaschopná.  

 
2.  Voľba 

Pracovné predsedníctvo:  D. Formanko, J. Nemec 
Návrhová komisia:   M. Petrinec, A. Ďurčová, M. Kolár 
Mandátová komisia:   M. Kazík 
Zapisovateľ: D. Richter 
Overovatelia zápisnice:  E. Králová, W. Sleziak 

 
3.  Prijatie nových klubov ako riadnych členov SZOŠ / vylúčenie 

Do SZOŠ bol prijatý pridružený člen ŠK Pegas Košice (PKE). 
Ukončenie svojej činnosti k 30. 11. 2009 oznámil oddiel OB TJ Slávia UVL Košice.  

 
4.  Správa o činnosti SZOŠ od poslednej konferencie 

Správu predniesol predseda SZOŠ J. Nemec. Správa bola dodaná v elektronickej podobe pred 
konferenciou, preto bola len komentovaná. Zameral sa na: slabé personálne obsadenie, finančné 
problémy, problémy členskej základne, fungovanie reprezentácie. Poďakoval sa všetkým, ktorí 
pomohli k fungovaniu zväzu. Obzvlášť vysoko ocenil úspechy H. Bajtošovej na MS v OC. 

 
5.  Správy jednotlivých sekcií a komisií SZOŠ za rok 2009 

Sekcia OB – predniesol M. Petrinec, v správe doplnil niektoré veci. Upriamil sa hlavne na 
nedostatky uplynulej sezóny. Skonštatoval, že usporiadatelia nedodávajú výsledky v predpísanej 



rankingovej podobe. Počas sezóny boli problémy s technickou stránkou pretekov, museli sa robiť
rôzne kompromisy, aby nedošlo k anulovaniu pretekov. Naznačil, že sa uvažuje o oživení funkcie 
delegovaného rozhodcu. Kalendár na rok 2010 je takmer hotový, dolaďujú sa ešte MSR na 
klasických tratiach. Pozitívne zhodnotil organizáciu Karst cupu. V oblasti máp sa začína 
prejavovať odchod od ofsetovej tlači k digitálnej. Tu však treba dávať obrovský pozor na kvalitu 
a čitateľnosť máp. 
Sekcia LOB – predniesol V. Franko. Členská základňa je stabilizovaná, je však veľmi úzka. 
Snahou je udržať organizáciu rebričkových súťaži na území SR. 
Sekcia OC – predniesol M. Kazík (predseda sekcie OC M. Šabo sa konferencie nezúčastnil), 
v krátkom zhodnotení vravel o problematickom organizovaní pretekov na Slovensku, zhodnotil 
tohtoročné rebríčkové preteky. Skonštatoval, že sa rozpadla nádejná juniorská reprezentácia. 

 
6.  Správa o hospodárení zväzu v roku 2009 

Správu predniesol J. Mižúr. Delegáti dostali správu o hospodárení písomne. K správe doplnil 
nasledovné: 
Nový zákon o športe vôbec nepomohol malým športom. Dochádza k diferenciácii športov na 
olympijské a neolympijské. Neolympijské športy sú diskriminované. Dotácie zo štátneho rozpočtu 
prišli síce v plnej výške, ale veľmi neskoro, čo malo negatívny vplyv na chod zväzu. Je nutné 
tvoriť finančnú rezervu, ktorá  umožní, aby zväz prežil aj v prípade výpadkov dotácii. 
Darí sa spolupracovať s Národným športovým centrom (Dávidík, Barták, Krajčík, Bajtošová), darí 
sa spolupracovať aj so SAUŠ a SAŠŠ. Tohto roku boli World Games, kde účasť pretekárov hradil 
štát. Bohužiaľ s výsledkami nebola spokojnosť, čo následne bolo treba námahavo objasňovať.
V roku 2012 bude Slovensko organizátorom MS juniorov v orientačnom behu. Je prísľub 
poskytnutia štátnej podpory. Treba sa však okrem technickej stránky veci zamerať aj na prípravu 
súčasných dorasteneckých nádejí, aby boli dosiahnuté dobré športové výsledky. 

 
7.  Správa revíznej komisie 

Správa bola poskytnutá  v písomnej podobe a predniesol ju jej predseda J. Prékop. 
 
8.  Diskusia  
 

RICHTER – vyslovil nesúhlas so zavedením funkcie delegovaného rozhodcu, na vyriešenie 
problémov s dodávaním rankingových výsledkov doporučil používanie vhodného softvéru, ktorý 
tieto problémy vyrieši. Odporučil jednať s autorom softvéru Orienteering Organiser o zakúpení 
multilicencie, ktorý má v sebe zakomponovaný export rankingových výsledkov. Vyjadril sa aj 
k digitálnej tlači máp, kde zdôraznil, že je nutné používať kvalitné laserové tlačiarne s kvalitným 
papierom. 

 
POLLÁK – súhlasí so zavedením funkcie delegovaného rozhodcu, každopádne je potrebné všetko 
kontrolovať. Ďalej prítomných informoval o úspešnej kandidatúre na JWOC 2012. Spolu 
s majstrovstvami sa bude súbežne konať aj Karst cup. Preteky budú organizované začiatkom júla. 
Momentálne sa precizuje miesto pretekov a organizačný výbor. Zdôraznil, že bude potrebná 
nevyhnutná pomoc zväzu, všetkých jeho členov. 

 
KRÁLOVÁ – majú problém s mapami na OC s BBA, kde oddiel BBA žiada podľa nich vysokú 
cenu za  ocd súbor. V roku 2010 bude MAKADo súčasťou slovenského pohára. Budúci rok bude 
10. výročie tragického úmrtia O. Papánka.  Je problém s peniazmi, oddiely musia dotovať
reprezentantov, čo je veľmi náročné.. V prípade finančného kolapsu budú musieť kluby finančne 
pomôcť zväzu. SAŠŠ – naučili sme ich, že pri organizovaní pretekov si urobíme sami úplne 
všetko na rozdiel od iných športov. Pracuje s krúžkom, kde sa rysuje nový talent. Tento má 
podporu rodiny, bez tejto podpory by to jednoducho nešlo. 

 
KAZÍK – navrhol nezaradiť Košickú 40 do kalendára LOBu. Taktiež sekcia LOB dodáva neskoro 
celkový rebríček – až v auguste, keď je už dávno po sezóne. JWOC – je to veľmi veľká akcia 
a bude potrebné, aby sa do organizácie zapojili aj iní členovia klubov. Tiež nesúhlasí so 



zavedením funkcie delegovaného rozhodcu. Súčasný stav je dostačujúci, len je potrebné mať hl. 
rozhodcu z iného oddielu a hlavne ho rešpektovať. Poukázal na problém pri organizované 
pretekov – nedochvíľnosť vynášačov KS. Keď idú neskoro do lesa, tak už nie je čas riešiť
vzniknuté problémy. 

 
PETRINEC – vyzval prítomných, aby do 15. 12. 2009 doplnili pripomienky k súťažiam v OB, aby 
mohli byť zapracované do vykonávacích predpisov na budúci rok. 

 
KOLÁR M. – vrátil sa k problémom v Kysaku a vzal na seba chyby, ktoré sa tam stali. 

 
KOLÁR J. -  navrhol, aby sa neznižoval počet klubov, ale aby sa im znížil členský poplatok. 
V propozíciách by sa mali uvádzať rankingy. Školské mapy – môžu ich robiť aj začínajúci mapári, 
nie sú tak náročné na mapovanie. Poďakoval sa za príspevok od zväzu na mapu. Tiež skonštatoval 
obrovskú lajdáckosť v posielaní prihlášok, čo následne robí obrovské problémy pri spracovaní 
výsledkov, pri tlači máp. 

 
FORMANKO – uviedol, že najdôležitejšie na pretekoch sú kvalitné trate. Je stále problém 
s mapármi, bohužiaľ sú to finančne veľmi náročné veci, takže musíme využívať služby mapárov 
z Ukrajiny, ktorí nie sú drahí, ale kvalita mapovania pokrivkáva. 

 
MIKLUŠ – požiadal, aby sa organizovali semináre (stavba tratí…), kde sa dajú získať poznatky 
o stavbe tratí 

 
NEMEC – na záver diskusie zhrnul najdôležitejšie body. Treba sa zamyslieť na centrálnym 
prihláškovým systémom, zabezpečiť kvalitnú digitálnu tlač máp pre oddiely, zrušiť košickú 40 
ako súčasť rebríčka v LOBe, porozmýšľať, ako pomôcť malým klubom, aby nemuseli rušiť
členstvo. 

 
9.  Hlavné úlohy SZOŠ na rok 2010 

J. Nemec prezentoval hlavné úlohy zväzu na nadchádzajúci rok 2010. 
(príloha č.1: Hlavné úlohy SZOŠ pre rok 2010) 

 
10.  Smernica pre hospodárenie SZOŠ 

V súvislosti so zmenou meny na euro bolo potrebné aktualizovať aj túto smernicu. Základné veci 
ohľadom smernice predniesol Kazík. Súčasťou smernice boli aj prílohy, kde príloha č. 1 je 
nahradená návrhom P. Májovej a príloha č. 6 je zrušená. Túto smernicu ďalej okomentoval J. 
Mižúr ako hospodár zväzu. Skonštatoval, že smernica vychádza presne podľa reality a žiadal 
doplniť do 4.6.1 pred slovo medzinárodných „domácich“ V prílohe č. 4 a č. 5 doplniť menu euro. 
Táto smernica s doplnkami bola jednomyseľne schválená. 

 
11.  Návrh uznesenia. 

Predniesol M. Kolár, uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  
(príloha č.2: Uznesenie s konferencie SZOŠ) 

 
12.  Slávnostné vyhlásenie najúspešnejších športovcov 

Na záver Konferencie boli vyhlásení: 
Najúspešnejší orientačný bežec  – J. Macinská – TKE 
Najúspešnejšia orientačná cyklistka  – H. Bajtošová – VBA 
Talent roka 2009    – R. Barcík – BBA 
Najúspešnejší tréner    – M. Kazík 

 
D. Richter v.r. - zapisovateľ
29. 11. 2009, Bratislava 
 
E. Králová v.r., W. Sleziak - overovatelia zápisnice 



Príloha č. 1

Hlavné úlohy SZOŠ na rok 2010 
 

1. Zabezpečiť účasť reprezentačných výberov na vrcholných svetových podujatiach (MS, ME, 
AMS), podľa finančných a materiálových možností zväzu. 

 
2. Systémová propagácia SZOŠ a orientačných športov voči verejnosti, ako vo vzťahu 

k vrcholovému, tak i masovému športu. Jej využitie pri hľadaní spôsobov spolupráce s možnými 
reklamnými partnermi SZOŠ. 

 
3. Podpora práce a športovej činnosti s deťmi a mládežou, podpora talentovaných jednotlivcov v 

CTM. Účinná podpora vzniku žiackych krúžkov OB na klubovej úrovni.  
 

4. Spolupráca s významnými športovými a spoločenskými subjektami, ako SOV, SAŠŠ, SAUŠ, 
NŠC, KŠZ a pod. 

 
5. Špecifická podpora mapovej tvorby s cieľom zabezpečiť kvalitu súťažných máp a postupné 

pokrytie územia SR školskými mapami. 
 

6. Vytváranie podmienok pre postupný dlhodobý rozvoj členskej základne SZOŠ. 
 

7. Rozvíjať súčastnú štruktúru súťaží vo všetkých druhoch športovej orientácie s dôrazom na 
oblastnú úroveň, špecifická podpora rozvoja regionálnych súťaží a aktivít.  

 
8. Vytváranie finančných rezerv pre prípadné preklenutie výpadkov v pravidelnosti financovania 

zväzu z verejných zdrojov. 
 

9. Pokúsiť sa viacej zapojiť bývalých funkcionárov a pretekárov do činnosti zväzu.   
 



Príloha č.2 
 

Uznesenie z konferencie SZOŠ  
konanej 29. 11. 2009 v Bratislave 

 

1. Konferencia schvaľuje:  
o správu o činnosti zväzu za rok 2009, vrátane správ jednotlivých komisií 
o správu o hospodárení zväzu k 31. 10. 2009 
o správu revíznej komisie 

 
2. Konferencia schvaľuje voľbu pracovného predsedníctva, mandátovej, návrhovej, voľbu zapisovateľa

a overovateľa zápisnice konferencie. 
 
3. Konferencia prijíma za riadneho člena SZOŠ Športový klub Pegas Košice (PKE). 
 
4. Konferencia schvaľuje ukončenie činnosti oddielu OB TJ Slávia UVL Košice (VKE) a berie na 

vedomie ukončenie členstva VKE k 30. 11. 2009 v SZOŠ na základe vlastnej žiadosti klubu. 
 
5. Konferencia schvaľuje hlavné úlohy SZOŠ pre rok 2010 a ukladá predsedníctvu SZOŠ a ostatným 

orgánom SZOŠ riadiť sa v ďalšom období týmito úlohami. 
 
6. Konferencia schvaľuje smernicu pre hospodárenie SZOŠ s doplnkami. 
 
7. Konferencia ukladá predsedníctvu SZOŠ zaoberať sa obsahom odznených diskusných príspevkov. 
 

V Bratislave, 29. 11. 2009 
Milan Petrinec, predseda návrhovej komisie na konferencii SZOŠ 
Alena Ďurčová, Milan Kollár, členovia návrhovej komisie na konferencii SZOŠ 


